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УДК 75.052:75.03:75.046(=161.1)Korin 

Н. Д. Корина  

Москва, Россия  

Музеи Московского Кремля 

 

Династия Кориных  

в истории русского монументального искусства 

 

Говоря о феномене творческих династий в истории отечественной 

культуры, сложно переоценить значение древнего рода палехских иконописцев 

Кориных, который на протяжении столетий давал русскому искусству много 

талантливых иконописцев, художников, реставраторов, педагогов, ученых. Не 

исключением являются работы и в области монументальной живописи, кото-

рая в разных аспектах присутствовала в творческой жизни нескольких поко-

лений художников Кориных. 

Ключевые слова: род Кориных, палехские иконописцы, русское искус-

ство, монументальная живопись. 
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The Korin Dynasty  

in the history of Russian monumental art 

 

Examining the history of Russia’s artistic dynasties, it is difficult to overestimate 

the importance of the Korin family. Taking roots in 17th century Palekh, this family - or 

rather this dynasty - gave Russia and the world numerous talented artists, restorers, ac-

ademics, teachers and a long line of iconographers. In the 20th century, several artists 

from the Korin family dedicated their time and talents to monumental art - both painting 

and mosaic. In the given article the author will provide an overview of the impact and 

heritage of the Korin dynasty on Russian monumental art.  

Keywords: Korin dynasty, Palekh icon painters, Russian art, monumental 

painting. 
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